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ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

Τετάρτη, 11 Απριλίου 2024 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

 

Προς τους Υπουργούς:  

1. Περιβάλλοντος και Ενέργειας κ. Θεόδωρο Σκυλακάκη, 

2. Εσωτερικών κ. Νίκη Κεραμέως 

                              

 

ΘΕΜΑ: «Αύξηση του ποσοστού που λαμβάνουν οι ΟΤΑ από τις μεταλλευτικές 

μισθώσεις» 

 

 

Κύριοι Υπουργοί, 

 

Η Αυτοδιοίκηση στην Ελλάδα, στερείται οικονομικών πόρων από την Κεντρική Κυβέρνηση ενώ 

παράλληλα τα ζητήματα περιβαλλοντικής προστασίας, απόλυτα συνδεδεμένα με τον 

αναπτυξιακό σχεδιασμό κάθε τόπου, ορίζονται κύρια από την Κεντρική Διοίκηση, η οποία 

λαμβάνει τελικές αποφάσεις αδειοδοτήσεων επενδύσεων. 

   

Σε ότι αφορά τον ορυκτό πλούτο της Χώρας, τον μη ανανεώσιμο εθνικό πόρο, που γίνεται με 

εκμεταλλεύσεις που έχουν συνέπεια στους υδατικούς πόρους και το φυσικό περιβάλλον, για 

πρώτη φορά γίνεται νομοθετική παρέμβαση το 2012, ώστε το Δημόσιο να εισπράξει από τις 

εταιρείες εκμετάλλευσης δικαιώματα. 

 

Το πρώτο βήμα έγινε με τον Ν. 4042/2012, άρθρο 63, μετά από σαράντα χρόνια σε ισχύ του 

Μεταλλευτικού Κώδικα και αφορούσε:  πρώτον, το δικαίωμα του Δημοσίου να εισπράττει 

δικαιώματα από εκμισθώσεις δημοσίων μεταλλευτικών χώρων, για ενεργές, αποθεματικές και 

αργούσες παραχωρήσεις μεταλλείων και για άδειες μεταλλευτικών ερευνών και δεύτερον την 

απόδοση 20% από τα δικαιώματα αυτά στους Δήμους. Σε συνέχεια, με τον Ν. 4203/2013, 

άρθρο 12, νομοθετήθηκε το δικαίωμα των Δήμων να λαμβάνουν ποσοστό 20% των τελών 

ετησίως, που εισπράττει το Δημόσιο και από τα ιδιωτικά μεταλλεία.  

 

Επειδή η συμπερίληψη του βωξίτη, από το 2020 , στον κατάλογο κρίσιμων πρώτων υλών της 

Ευρωπαϊκής Επιτροπής, αναγνωρίζεται ως στρατηγικής σημασίας για την βιομηχανία 

αλουμινίου, και την θέση τους στην στήριξη της μετάβασης της Ευρώπης σε μια πράσινη και 

ψηφιακή οικονομία, 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ
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Επειδή συνιστά δίκαιο και εύλογο αίτημα για την Κοινωνία και τους Δήμους της χώρας, εντός 

των ορίων των οποίων διενεργείται μεταλλευτική δραστηριότητα, με συνέπεια ισχυρές 

περιβαλλοντικές επιπτώσεις, να αυξηθεί το ποσοστό από 20% σε 40% στα δικαιώματα 

μεταλλειοκτησίας και στα τέλη υπέρ του Δημοσίου, που αποδίδονται από το Δημόσιο στους 

Δήμους αυτούς.  

 

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

 

1. Προτίθεται η Κυβέρνηση να αυξήσει το ποσοστό που αποδίδεται σήμερα στους Δήμους, 

εντός των ορίων των όποιων ασκείται μεταλλευτική δραστηριότητα, από τα έσοδα του 

Δημοσίου, από τα μισθώματα δημόσιων μεταλλείων και την είσπραξη τελών υπέρ του 

Δημοσίου από τα ιδιωτικά μεταλλεία, από 20% σε 40%;  

2. Προτίθεται η Κυβέρνηση να τροποποιήσει την ΚΥΑ του 2014, που ορίζει τον τρόπο 

υπολογισμού των τελών για  ενεργές, αποθεματικές και αργούσες παραχωρήσεις 

μεταλλείων και για άδειες μεταλλευτικών ερευνών, όπως ορίζεται στο άρθρο 63 του 

Ν.4042/2012, μεταφέροντας τον βωξίτη από την κατηγορία «λοιπά ορυκτά και 

παραπροϊόντα επεξεργασίας» στην κατηγορία «μεταλλεύματα βασικών μετάλλων»; 

 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

 

 

Μουλκιώτης Γεώργιος 

 

Λιακούλη Ευαγγελία 

 

Χριστοδουλάκης Εμμανουήλ 

 

Πάνας Απόστολος 

 

Μάντζος Δημήτριος 

 

Αχμέτ Ιλχάν 

 

Βατσινά Ελένη 

 

Γερουλάνος Παύλος 

 

Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνα (Νάντια) 

 

Κουκουλόπουλος Παρασκευάς (Πάρις) 

 

Κωνσταντινόπουλος Οδυσσέας 

 

Μιχαηλίδης Σταύρος 

 

Μπιάγκης Δημήτριος 

 

Νικητιάδης Γεώργιος 
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Παρασκευαΐδης Παναγιώτης 

 

Παραστατίδης Στέφανος 

 

Πουλάς Ανδρέας 

 

Σπυριδάκη Αικατερίνη 

 

Χνάρης Εμμανουήλ 

 

Χρηστίδης Παύλος 

 

 

 

 

 

 

 

 

  




